
Ev. č. RFZU/Z‐70/2017 

 

 

Zápis ze 70. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 28. března 2017 na pracovišti Cukrovarnická 

 

Přítomni: A. Dejneka, A. Fejfar, J. Houžvička, F. Chmelík, S. Kamba, J. Kolorenč, P. Lejček, 

J. J. Mareš, T. Mocek, M. Nikl, M. Prouza, J. Řídký, Z. Samec, O. Schneeweiss 

Omluveni: Z. Doležal 

Tajemník: J. Rameš 

Hosté: I. Gregora 

 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada, FZÚ) schválila zápis ze 69. zasedání konaného 27. 2. 2017 

bez připomínek. 

 

2. Rada projednala návrhy na udělení Prémie Otto Wichterleho. Navrhovaní kandidáti jsou Petr 

Ashcheulov, Vítězslav Jarý, Lukáš Ondič, Volodymyr Skoromets a Jakub Vícha. Rada vyslovila 

souhlas s podáním všech návrhů. 

 

3. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a Institute of 

Photonics and Nanotechnology of the National Council of Research of Italy, Milano, Itálie. 
 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Institute for Materials Research, 

Tohoku University, Japonsko. 

 

5. Rada projednala návrhy projektů s účastí FZÚ v rámci grantových výzev GA ČR v roce 2017 a 

dalších (v rámci programu GAMA a dalších TA ČR, různých výzev MŠMT, evropských projektů 

v programu H2020) podle aktuálního stavu v databázi DAGRA. Seznam návrhů, který vypracoval a 

na zasedání prezentoval M. Nikl, je uložen u tajemníka Rady. 

 

6. Rada projednala návrh Kolektivní smlouvy mezi FZÚ a Základní organizací OSPVV při FZÚ 

a doporučila ji, poté co bude schválena odborovou konferencí, řediteli k podpisu.   

 

7. J. Řídký seznámil Radu s návrhem na prodloužení smluv zaměstnancům sekce 9 ‐ projektu ELI 

Beamlines do 31. 12. 2020. Situace je taková, že většině zaměstnanců sekce 9 končí smlouva 31. 

12. 2017. Toto datum bylo stanoveno vzhledem ke konci financování tzv. Fáze II projektu. 

Vzhledem k tomu, že zdroje financování jsou nyní více diverzifikované a plánované minimálně do 

konce roku 2022, je tímto budoucnost na tuto dobu zabezpečena a je třeba aktuální situaci co 

nejdříve vyřešit. V materiálu, který byl Radě předložen, jsou podrobně rozebrány zdroje 



financování do roku 2022 i právní aspekty prodlužování smluv a v konečném efektu i přechodu 

zaměstnanců FZÚ ‐ sekce 9‐ ELI Beamlines pod jiný právní subjekt, s čímž se v budoucnosti počítá. 

Rada vzala návrh bez připomínek na vědomí.  

 

8. Rada projednala podnět podat návrh na Akademickou prémii pro P. Kužela a doporučila jeho 

podání v příštím roce. 

 

9. Různé 

 J. Řídký informoval Radu, že na konci dubna t. r. dojde k částečné obměně Dozorčí rady 

FZÚ. Jejího předsedu, místopředsedu i členy jmenuje Akademická rada AV ČR. Předsedou 

Dozorčí rady zůstává J. Šafanda, místopředsedou I. Gregora, dalšími členy budou nově V. 

Wagner z Ústavu jaderné fyziky AV ČR, J. Plešek z Ústavu termomechaniky AV ČR a L. 

Skrbek z MFF UK.  

 F. Chmelík připomněl, že termín odevzdání přihlášek k doktorskému studiu na MFF UK je 

do 30. 4.  

 M. Prouza informoval členy Rady, že od soboty 1. dubna t. r. se ujímá funkce ředitele 

FZÚ. Zástupcem ředitele bude jmenován A. Fejfar, vědeckým tajemníkem J. Červenka. 

Obsazení funkcí zástupců ředitele pro pracoviště Cukrovarnická, pro cílený výzkum a pro 

projekty ELI Beamlines a HiLASE se nemění. 

 M. Prouza dále připomněl téma zodpovědnosti vedoucích oddělení za odeslané články a 

jejich kontrolu, otevřené na minulém zasedání (bod 8 – Různé zápisu z minulého 69. 

zasedání Rady). Sdělil Radě, že tato otázka nebyla dosud na poradě ředitele řešena, ale 

ujistil ji, že se tak stane a závěry jednání budou Radě předloženy. 

 Bylo dohodnuto, že příští zasedání Rady proběhne v úterý 25. dubna 2017 od 14.00 hodin 

na pracovišti Slovanka.  

Další zasedání se uskuteční v úterý 23. května 2017 od 14.00 v Cukrovarnické.  

Následující zasedání proběhne v úterý 27. června 2017 od 14.00 na Slovance.  

Další zasedání je plánováno na září, termín bude upřesněn.  

 

 

5. 4. 2017                Martin Nikl, Jiří Rameš 

 

 


